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Ilmastokriisi ja luontokato ovat suurimpia uhkia ihmisten hyvinvoinnille ja 
ympäristölle. Porvoo HINKU-kuntana ja vuoden 2023 ilmastokuntana on 
ilmaissut aikeensa tavoitella hiilineutraaliutta vuoteen 2030 mennessä. 
 
Yksi merkittävimmistä kasvihuonekaasupäästöjen aiheuttajista on 
ruoantuotanto. Ilmastopäästöjen lisäksi ruoantuotannolla on vaikutuksia 
luontokatoon, eläinten hyvinvointiin sekä Itämeren ja muiden vesistöjen 
rehevöitymiseen.Kaikkia näitä vaikutuksia voidaan pienentää puolittamalla 
eläinperäisten tuotteiden osuus kaupungin julkisissa hankinnoissa.  
Ensimmäisenä kaupunkina Suomessa Tampere on selvittänyt kaupungin 
toimintojen luontojalanjäljen. Suurin luontojalanjälki on elintarvikkeilla, ja 
tästä luontojalanjäljestä yli 60 prosenttia syntyy eläinperäisistä tuotteista. 
 
Kasvispohjaisempi ruokavalio on parempi niin ilmastolle, eläimille, luonnolle  
kuin myös Itämerelle. Lisäksi kasvispainotteisempi ruokavalio edistää 
tutkitusti terveyttä. Helsingin yliopiston tuore tutkimus osoittaa, että 
suomalaiset päiväkotilapset syövät yli viisi kertaa enemmän  punaista lihaa 
kuin olisi terveydelle ja maapallon kantokyvylle hyväksi. Korvaamalla 
eläinperäisiä tuotteita kotimaisilla kasviproteiinituotteilla edistetään myös 
kestävää kotimaista maataloustuotantoa. 
 
Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämme, että Porvoon kaupunki asettaa 
tavoitteeksi eläinperäisten tuotteiden hankinnan puolittamisen vuoteen 
2030 mennessä siten, että tavoitteen toteutumista myös seurataan. Näin 
edistetään kuntalaisten terveyttä ja ehkäistään luontokatoa, 
ilmastonmuutosta sekä vesistöjen rehevöitymistä. 
 
Fullmäktigeinitiativ för att halvera konsumtionen av animaliska produkter till 
2030 
 
Klimatkrisen och naturförlusten är de största hoten mot människors 
välbefinnande och miljön. Borgå stad som HINKU-kommun och årets 
klimatkommun 2023 har uttryckt sin avsikt att sträva efter 
koldioxidneutralitet senast 2030. 
 
En av de viktigaste orsakerna till växthusgasutsläpp är 
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livsmedelsproduktion. Förutom klimatutsläpp har livsmedelsproduktionen 
effekter på naturförlust, djurvälfärd och övergödning av Östersjön och 
andra vattendrag. Alla dessa effekter kan minskas genom att halvera 
andelen animaliska produkter i stadens offentliga upphandling. Som första 
stad i Finland har Tammerfors utrett naturavtrycket för stadens verksamhet. 
Livsmedelsprodukter har det största naturavtrycket och mer än 60 procent 
av detta naturavtryck härstammar från produkter av animaliskt ursprung. 
 
En mer växtbaserad kost är bättre för klimatet, för djur, för naturen samt 
Östersjön. Dessutom har en mer växtbaserad kost vetenskapligt bevisats 
att främja hälsan. En färsk studie från Helsingfors universitet visar att finska 
dagisbarn äter mer än fem gånger mer rött kött än vad som skulle vara bra 
för hälsan och jordens bärkraft.Genom att ersätta animaliska produkter 
med inhemska växtproteinprodukter kan ett hållbart inhemskt jordbruk 
främjas också. 
 
Vi, undertecknande fullmäktige, föreslår att Borgå stad sätter ett mål att 
halvera upphandlingen av produkter av animaliskt ursprung till och med 
2030 och att målsättningen också följs upp med lämpliga indikatorer. På så 
sätt främjas stadsbornas hälsa samtidigt som naturförlust, klimatförändring 
och övergödning av vattendrag förhindras. 
 
 
 
Tuuli Hirvilammi, Vihreät 
Eeva Puromies, Vihreät 
 
Vilhelmiina Eskola, SDP 

 


